
Stručná zpráva z Úst řední konference Úst řední odborné komise 
chovatel ů králík ů s delegáty okresních organisací a chovatelských kl ubů 
 
Datum: So 9. 4. 2011 
Místo konání: Velká zasedací místnost Sekretariátu ČSCH, Praha 
Začátek jednání: 10,00hod. 
 

Dne 9. 4. t.r. jsem se zúčastnil ústřední konference ÚOK CHK jako delegát okresu 
Uherské Hradiště. V průběhu jednání jsem si činil poznámky z konference a domnívám se, že 
jistě bude vhodné zde na mých osobních webových stránkách uvést výtah nejpodstatnějších 
věcí. Aktuálně proto dnes – ihned po tom, co jsem dorazil k připojení k internetu jsem se 
rozhodl uveřejnit zde krátkou neformální zprávu a věřím, že chovatelé si tady tak zcela 
aktuálně mohou nalézt informace ze schůze tohoto nejvyššího orgánu čistokrevného 
králíkářství u nás. V úvodu této „zprávičky“ bych předně uvedl, že konference splnila svůj 
účel a zabývala se opravdu králíkářskými (chovatelskými) záležitostmi. Protože tato 
konference není volební,, ale čistě rekapitulační, byla celkově kratší. 

Konference tedy začala v deset hodin dopoledne. Místem konání byla velká zasedací 
místnost sekretariátu Českého svazu chovatelů v Praze. Účast byla poměrně solidní, a to 68% 
a konference tak byla usnášeníschopná. Bylo velmi příjemné se zde setkat s lidmi, se kterými 
se vídáváte asi jednou nebo dvakrát v roce. Pozváni byli též zástupci chovatelských 
králíkářských klubů, kdy z nich také dorazila nadpoloviční většina. Tito však neměli hlas 
rozhodující. Ústřední odborná komise chovatelů králíků se sešla také kompletní a to i s hosty 
– předsedou ÚV ČSCH – př. Jiřím Králem a novým generálním sekretářem ČSCH – př. 
Martinem Kabátem, DiS.. Zahájení provedl místopředseda ÚOK – př. Ing. Josef Blokeš a 
přivítal delegáty a hosty. Po schválení předem uvedeného programu konference byl za ÚOK 
do společné návrhové a mandátové komise nominován př. Jindřich Šíp. Z pléna konference 
byli dovoleni další dva členové, a to př. Miroslav Kročil (Klub chovatelů Rh) a př. Vlastimil 
Šimek (delegát okresu Uherské Hradiště). Poté již nastoupil předseda ÚOK př. Petr Sirotek se 
svojí výroční zprávou. Shrnul schůze ÚOK, která se v roce 2010 sešla celkem čtyřikrát – 
z úsporných důvodů většinou při školení posuzovatelů nebo větší výstavě. V rámci 
výstavnictví poděkoval organisátorům loňské celostátní výstavy mladých králíků, která se 
konala v jihomoravských Uherčicích. Vyzdvihl předně kvalitní péči o vystavené králíky. 
Informoval o personálních změnách v redakci časopisu Chovatel. Z minulé Valné hromady 
ČSCH tlumočil kodifikaci poplatku 1,50,- Kč za registrovaného králíka, která se odvádí 
ČSCH. Zhodnotil webové stránky ČSCH, které se v posledním měsíci začaly pravidelně 
aktualisovat. Následovala zpráva zástupce posuzovatelů králíků v ÚOK (a zároveň předsedy 
Sboru posuzovatelů králíků) př. Ing. Josefa Zadiny. Shrnul početní stav posuzovatelů králíků, 
kdy je dni školení měl sbor 101 členů. Další informace odkazuje na zprávu publikovanou 
v dubnovém čísle časopisu Chovatel (od př. Šimka) s tím, že další informace se čtenáři doví 
v jeho následujícím čísle. Dále uvedl průměrný počet výstav na jednoho posuzovatele 
předloni a loni a také nabídl přihlášky na adepty na posuzovatele králíků. V další části hovořil 
př. MVDr. Miloslav Martinec o stavu Centrální plemenné knihy králíků (CPKK). Uvedl počty 
zaregistrovaných národních plemen v roce 2010, jakožto i nový systém v CPKK, který 
nastavil jednotné podmínky a měl by spravedlivě zkvalitnit chovy našich národních plemen 
králíků. Myslím, že je jistě vhodné, že se v této oblasti učinil krok dopředu. Nicméně ale také 
uvedl, že problematika získávání dotací na genové zdroje plemen králíků se bude dále vyvíjet. 
Zprávu o činnosti chovatelských klubů přednesl př. Jindřich Šíp. Detailněji shrnul činnost 
klubů. Vyzdvihl většinu klubů, které skutečně pracují a hovořil o založení nové speciálního 
klubu – Klubu králičího hopu, který by měl být atraktivní zejména pro mladé chovatele. Př. 



Dana Caithamlová uvedla informace o mladých králíkářích, zejména v rámci 1. Olympiády 
mladých chovatelů, kde spolu s př. Vlastimilem Šimkem zasedala ve zkušební komisi. 
Účastnilo se celkem 22 dětí a mládeže v sekci králíkářů, ale znalosti byly různorodé. Pro 
mladé chovatele byla, jako každoročně, připravena i presentace přednášky dataprojektorem od 
př. V. Šimka. Připomenula, že z této akce byl poté př. V. Šimkem napsán informační a 
rekapitulační příspěvek v loňském čísle časopisu Chovatel. Nicméně do budoucna se chce 
ÚOK CHK vydat vlastním směrem výchovy mladých králíkářů spíše praktičtějším způsobem. 
Proto bylo ústřední odbornou komisí chovatelů králíků zadáno př. V. Šimkovi a př. D. 
Caithamlové vypracovat osnovy pro tuto specifickou činnost v rámci této ÚOK, která by měla 
být dalším přínosem pro získávání, vzdělávání a výchovu mladých chovatelů králíků. 
Devátým bodem byla zpráva z evropské králíkářské sekce. Tuto podal př. Herbert Zens a př. 
Ing. Josef Blokeš. Př. Zens jako člen evropské králíkářské standartové komise hovořil 
zejména o vzniku nového evropského vzorníku plemen králíků, kdy v květnu budou práce 
hotovy. Tajemník ÚOK CHK, př. Josef Vilhelm, přijímá závazné objednávky do konce tohoto 
roku. Úspěchem je jistě zařazení dalších českých a slovenských národních plemen do této 
publikace. Př. Ing. Blokeš poté jako náš zástupce ÚOK CHK na mezinárodní králíkářské 
úrovni pak doplnil zejména místa konání dalších evropských výstav. V roce 2012 se tak bude 
konat v německém Lipsku (kde se konala již  roce 2006), v roce 2015 budou místem konání 
francouzské pohraniční Méty (Metz) a v roce 2018 o uspořádání výstavy požádalo Dánské 
království. Poslední zprávu přednesl př. Jindřich Snítilý jako předseda revisní komise ÚOK 
CHK, kde uvedl, že komise neshledala problémy v hospodaření. 

Poté již začala diskuse. Uvedu pouze výtah z témat, která se tam probírala. Obecně, lze 
říct, že nějaké vysloveně zásadní záležitosti se tam neprobíraly. 

Řešil se např. možný dopad novely veterinárního zákona na podmínky při svodu zvířat, 
kdy však není jisté ještě, jak to bude mít případný vliv. Dále tam zazněla možnost tolerance 
rodinných příslušníků – vystavovatelů, kdy by dle diskutujícího bylo vhodné na toto brát 
ohled a v případě, že vystavuje více členů rodiny vypustit podmínku odběru katalogu každou 
osobou. V praxi by to znamenalo, že když např. vystaví tři členové rodiny, nemusejí si platit 
tři katalogy, ale jen jeden, což dává logiku. Hovořilo se i o náhradách za ztracené, resp. 
ukradené zvíře. Jedná se však o dvousečnou problematiku, která by se mohla zneužít, proto 
zůstává tato otázka do budoucna otevřená. Padl dotaz, zda bylo zrušení kmenových chovů 
správné rozhodnutí. Bylo vysvětleno, že v posledních letech současné existence plemenných a 
kmenových chovů se jednalo spíše o přetrvání tradiocinismu a praktický rozdíl v chovech 
nebyl. Proto se před několika lety přistoupilo k redukci těchto kontrolovaných chovů a zůstal 
již jen statut chovu plemenného. Dále byl dotaz na místo a datum konání CVMK v roce 2012 
a 2013. V roce 2012 se bude CVMK konat v Hodoníně druhý „víkend“ v září, v roce 2013 
pak obdobně v Lysé nad Labem. Vize do budoucna je najít vhodné výstaviště na Moravě pro 
střídání halových výstav. Nicméně skutečností je, že tato vize již přesahuje funkční období 
tohoto složení ÚOK CHK, které může být po příštích volbách již odlišné a tato otázka 
budoucnosti – vize konání CVMK tak zůstává relativně otevřená. Padl návrh na změnu 
tetování plemenných chovů, nicméně bylo odpovězeno tak, že záleží vždy na objektivnosti 
posuzovatele a změna tetování kontrolovaných chovů by nic patrně neřešila. Zástupce Klubu 
chovatelů českého albína a hototského bílého pak hovořil o výročí plemene ČA a dále o 
nákazové situaci se zřetelem na hodnocení na výstavách. Dále se debatovalo o případném 
hlasovacím právu klubů. Zde by však vznikla duplicita, protože každý člen klubu je zároveň 
členem ČSCH v své mateřské ZO a skrze delegáta okresu je na konferenci již prakticky 
zastoupen. Do budoucna se může tato otázka vyvíjet. Předseda ÚV ČSCH př. Král pak 
přítomné seznámil se současnou problematikou řešení situací na vrcholových úrovních. O 
časopisu Chovatel, resp. jeho ekonomické situaci zevrubně pak podal zprávu generální 



sekretář. Vzhledem k nutným úsporám bylo rozhodnuto, že od květnového čísla bude časopis 
o 16 stránek kratší a bude se řešit problematika tisku, resp. papíru. 

Tolik stru čně k diskusi. Poté bylo předsedou návrhové komise předneseno usnesení 
konference, které bylo jednohlasně přijato. Konference byla pak v cca 13,00 ukončena a 
všichni přítomní se opět rozjeli zpět do všech koutů naší republiky.  
 

 
Vlastimil ŠIMEK 

delegát okresu Uherské Hradiště 
 

osobní webové stránky: kralikvlastik.webnode.cz 
webové stránky ZO Uherské Hradiště 1 (je tam i sekce OOK CHK): 

chovatelehradiste.webnode.cz 


